

華人運動生物力學期刊 Chinese Journal of Sports Biomechanics

第 17 卷第 1 期，2020 年 03 月
Volume 17 Issue 1, March 2020

目 錄

運 動 生 物 力 學 教 學 實 踐

- 01 從翻轉教室觀點探討如何運用多媒體科技提升大專體育教學效能-以游泳課為例
The application of flipped classroom on improving college physical education teacher's teaching efficacy by using multimedia technology-the case of swimming class
邱文信、莎麗娃、陳羿揚*
Wen-Hsin Chiu, Sha Liwa, Yi-Yang Chen*
- 10 教學實踐課程之運動理論與實務應用
Theoretical and Practical Applications to Sport Science in Teaching Practice
張鳳儀*
Feng-Yi Chang*
- 16 應用運動生物力學概念發展太極拳教學策略
Applying Concepts of Sports Biomechanics into Developing the Teaching Strategies of Tai Chi Chuan
莊榮仁*、陳韋翰、潘彥蓉
Long-Ren Chuang*, Wei-Han Chen, Yen-Jung Pan

原 創 性 研 究

- 24 優秀射箭選手韻律式與機械式伸展過箭方式之運動學差異
The Compare Between Mechanical Style Expanding and Rhythm Style Expand on Kinematics of Elite Archers
陳詩園、湯文慈*、林政賢
Szu-Yuan Chen, Wen-Tzu Tang*, Cheng-Hsien Lin
- 33 不同坡度與速度下走跑對下肢肌肉活化的影響
Effects of walking and running at different slopes and speeds on muscle activation of lower extremity
林羿志、林怡欣、陳韋翰、劉宗翰、相子元*
Yi-Chih Lin, Yi-Hsin Lin, Wei-Han Chen, Tsung-Han Liu, Tzyy-Yuang Shiang*

文 獻 回 顧

- 45 三軸加速規用於評估身體活動量的方法與應用
Investigate the method and application of three-axis accelerometer for assessing physical activity
陳羿揚、莎麗娃、邱文信*
Yi-Yang Chen, Sha Liwa, Wen-Hsin Chiu*